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Sammendrag
Status for petroleumsvirksomheten

Olje- og energidepartementet viser i proposisjo-
nen til at hovedmålet i petroleumspolitikken er å leg-
ge til rette for lønnsom produksjon av olje og gass i
et langsiktig perspektiv. Petroleumsvirksomheten er
en bærebjelke i norsk økonomi og vil fortsette å være
det i overskuelig fremtid. Den er Norges største næ-
ring målt i verdiskaping, statlige inntekter, investe-
ringer og eksportverdi. Petroleumsklyngen er Norges
største kommersielle kunnskapsbase. Leverandørin-
dustrien og oljeteknologibedriftene er Norges nest
største eksportnæring målt i verdi, etter salg av olje
og gass.

Oljeprisen har økt kraftig siden årtusenskiftet,
men har falt betydelig siden midten av 2014. Dette
har bidratt til utsettelser og kanselleringer av prosjek-
ter, også på norsk sokkel. Investeringsnivået vil gå
ytterligere ned fra 2014 til 2015, men vil fortsatt være
på et høyt nivå framover historisk sett.

Gassprisene har ikke falt tilsvarende det oljepri-
sen har gjort. Den norske gassressursbasen er kon-
kurransedyktig internasjonalt, særlig i det europeiske
markedet, noe som tilsier et langsiktig prisnivå på
gass som vil understøtte en lønnsom utvikling av
norske gassressurser.

Departementet viser til at innstramming i aktivi-
teten på norsk sokkel er en del av en internasjonal

trend som krever omstilling i både oljeselskaper og i
leverandørindustrien. Et lyspunkt på norsk sokkel er
utbyggingen av Sverdrup-feltet. Utbyggingen her vil
opprettholde utbyggingsaktiviteten de nærmeste åre-
ne, samt sikre oljeproduksjon og verdiskaping også
etter 2020. For mange i leverandørindustrien hadde
framtidsutsiktene vært vesentlig mer negative uten
dette gigantprosjektet. 

Det vises i proposisjonen til at en forutsetning for
å skape størst mulig verdier fra petroleumsressursene
er at rammeverket legger til rette for at oljeselskape-
ne, som driver den daglige leting, utbygging og drift,
har egeninteresse av å fatte de beslutningene som
maksimerer verdiskapingen fra norsk sokkel. En ho-
vedoppgave vil være å sørge for at rammeverket er
effektivt og robust mot perioder både med høye og
lave oljepriser. Regjeringens tilnærming til situasjo-
nen er å videreføre hovedlinjene i petroleumspolitik-
ken, med stor oppmerksomhet på å

– legge til rette for at potensialet i eksisterende felt
og infrastruktur utnyttes

– legge til rette for at alle lønnsomme funn bygges
ut

– legge til rette for at det regelmessig gjøres nye
store funn, og at påvisningen av nye ressurser
fortsetter i modne områder

– støtte opp under næringens arbeid med omstil-
ling, kostnadskontroll og ta i bruk nye, mer effek-
tive tekniske og kommersielle løsninger 

Dette skal skje samtidig som hensyn til helse,
miljø og sikkerhet ivaretas på en best mulig måte.
Sektoren skal fortsatt stå overfor en virkemiddelbruk
som gir næringen en sterk egeninteresse av å reduse-
re sine utslipp av CO2, og som det vises til at har gitt
gode resultater i form av lavere klimagassutslipp.
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Det er avgjørende for verdiskaping og aktivitet
på kort og mellomlang sikt å få det maksimale poten-
sialet ut av de 81 feltene som er i produksjon på norsk
sokkel, og som gjør den daglige driften av eksisteren-
de felt viktig. Det samme gjelder nye prosjekter for
økt utvinning fra feltene – både store og små.

Verdiskapingen i petroleumsvirksomheten er av-
hengig av at det gjøres nye funn. Regjeringen vil hol-
de et forutsigbart og høyt tempo når det gjelder å til-
dele nye områder for petroleumsaktivitet, både i
nummererte konsesjonsrunder og i tildeling i for-
håndsdefinerte områder (TFO). Å gjøre store, nye
funn regelmessig vil være avgjørende for nivået på
produksjon og verdiskaping fra 2025 og fremover.

Det vises til at 23. konsesjonsrunde – og for før-
ste gang siden 1994 – inneholder helt nye leteområ-
der på norsk sokkel. Tildeling i årets runde (TFO
2015) vil skje første kvartal 2016. Med tidsbegrens-
ningene som regjeringen legger på leteboring i olje-
førende lag for nye utvinningstillatelser i Barentsha-
vet i 23. konsesjonsrunde, vil miljøverdiene ved is-
kanten ivaretas. I tillegg viser nyere havisdata at is-
kanten, slik den er definert i forvaltningsplanen for
Barentshavet–Lofoten, går nord for Barentshavet sør.
Departementet viser til at dette innebærer at det ikke
vil drives petroleumsvirksomhet ved iskanten i den-
ne stortingsperioden.

Det er samtidig viktig at næringen også fremover
vil lykkes med å påvise nye ressurser i de mest utvik-
lede petroleumsområdene, og Nordsjøen vil i lang tid
forbli motoren i norsk petroleumsvirksomhet. Gjen-
nom TFO-rundene og leterefusjonsordningen, samt
politikken om at verdiene skal tilfalle feltene og ikke
infrastrukturen, vil rammeverket legges til rette for å
lykkes med dette arbeidet.  

Ressurser og investeringsaktivitet på norsk 
sokkel

I 2014 utgjorde petroleumssektoren 19 pst. av all
verdiskaping i landet og stod for 46 pst. av eksport-
inntektene. Petroleumsvirksomheten stod for 27 pst.
av statens samlede inntekter, og investeringene i sek-
toren utgjorde 29 pst. av Norges samlede investerin-
ger i 2014. 

Store gjenværende ressurser, investeringsnivå, sys-
selsetting m.m.

Oljedirektoratets ressursregnskap viser totale
forventede utvinnbare petroleumsressurser fra norsk
sokkel, og omfatter alle kartlagte områder på norsk
kontinentalsokkel. Ved utgangen av 2014 var disse
anslått til 14,1 mrd. Sm3 oljeekvivalenter (o.e.). Det
er produsert 6,4 mrd. Sm3 o.e. Det betyr at om lag
55 pst. av de totale, forventede utvinnbare ressursene
ikke er produsert. Dette vil gi grunnlag for fortsatt

høy verdiskaping og store statlige inntekter fra sekto-
ren også i tiårene som kommer.

I henhold til ressursregnskapet er 49 pst. av de
gjenværende ressursene på norsk sokkel, reserver el-
ler ressurser knyttet til eksisterende felt, om lag
14 pst. ligger i påviste funn, mens om lag 37 pst.
gjenstår å påvise.

De fleste produserende felt og om lag 69 pst. av
de gjenværende påviste ressursene ligger i Nordsjø-
en, mens Norskehavet har 21 pst. og Barentshavet
10 pst. Situasjonen for de uoppdagede ressursene vi-
ser at om lag 43 pst. ligger i Barentshavet, og om lag
28 pst. i Nordsjøen og 29 pst. i Norskehavet. Basert
på dagens kunnskap er det anslått, med 90 pst. sik-
kerhet, at det i Barentshavet finnes mellom 485 og
2 670 mill. Sm3 o.e. uoppdagede utvinnbare ressur-
ser. Tilsvarende intervall for Norskehavet er 270 og
1 770 mill. Sm3 o.e., mens for Nordsjøen er interval-
let 440 og 1 250 mill. Sm3 o.e. Letevirksomhet er
nødvendig for å avklare hvor mye ressurser som fak-
tisk er til stede i et område.

I 2014 var investeringene på norsk sokkel på om
lag 170 mrd. kroner. For inneværende år tilsier ansla-
gene til Oljedirektoratet en nedgang i investeringene
(leting, nedstengning og disponering ikke medreg-
net) på om lag 15 pst. Den sterke veksten i oljeinves-
teringene siden årtusenskiftet, med unntak av 2010,
stopper således opp.

Investeringsnivået for 2015 er fortsatt høyt i et
historisk perspektiv. Sammenlignet med investerin-
ger fire år tilbake i tid, er anslaget for 2015 om lag
20 mrd. kroner høyere. Utbyggingen av første byg-
getrinn for Sverdrup-feltet bidrar til å dempe fallet i
investeringene. Første byggetrinn av Sverdrup utgjør
alene nærmere 120 mrd. kroner i investeringer. Det er
betydelig usikkerhet knyttet til investeringsnivået et-
ter 2015, blant annet vil utviklingen i oljeprisen være
viktig. De siste anslagene fra Oljedirektoratet tilsier
at investeringene vil øke noe igjen fra og med 2018.

Ifølge beregninger var det i 2012 nær 28 000 sys-
selsatte i oljeselskap og rundt 126 000 sysselsatte i
den petroleumsrettede leverandørindustrien. Dersom
etterspørselsvirkningene den samlede petroleums-
virksomheten har på andre deler av økonomien in-
kluderes, er tallet på sysselsatte anslått til rundt
240 000. Det utgjorde 8,7 pst. av den samlede syssel-
settingen i Norge i 2014. 416 av 428 kommuner i
Norge har sysselsatte i petroleumsnæringene.

Departementet viser til at å utvikle næringsvirk-
somhet med basis i olje og gass, har vært en målset-
ting siden petroleumsvirksomheten startet på norsk
sokkel. Den petroleumsrelaterte leverandørindustri-
en har siden den gang utviklet seg til en høykompe-
tent og internasjonalt konkurransedyktig industri
som i dag er Norges nest største næring målt i omset-
ning etter salg av olje og gass. Av leverandørindustri-
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ens totalomsetning på 524 mrd. kroner i 2013, kom
rundt 40 pst. fra internasjonale markeder.

Departementet viser til at en hovedoppgave for
myndighetene er å etablere og vedlikeholde et ram-
meverk for petroleumsvirksomheten som gjør at det
er i oljeselskapenes egeninteresse å utnytte olje- og
gassressursene på en måte som også er best for sam-
funnet. God ressursforvaltning vil sikre høyest mulig
verdiskaping for samfunnet, og legge til rette for at
det norske folk sikres store verdier gjennom skatte-
systemet og SDØE.

Det er 91 funn på sokkelen, hovedsakelig små,
som kan bygges ut i årene som kommer. Enkelte av
disse funnene venter på ledig kapasitet i infrastruktu-
ren for å kunne bygges ut. For å opprettholde produk-
sjon og verdiskaping på lang sikt, er det også viktig
at det regelmessig gjøres nye, store funn. For videre
aktivitet i de mest etablerte produksjonsområdene på
sokkelen er det viktig at det kontinuerlig påvises mer
lønnsomme ressurser. 

Kostnadsnivå

Departementet viser til at unødvendig høye kost-
nader på norsk sokkel medfører mindre inntekter til
fellesskapet og lavere overskudd for selskapene.
Kostnadsnivået har økt kraftig de siste årene, og det
har også stor betydning for hvor mye av ressursene vi
klarer å utvinne. Økningen i kostnadsnivået i sekto-
ren medfører lavere verdiskaping fra feltene. Et høy-
ere kostnadsnivå gir mindre overskudd fra løpende
produksjon og vil i tillegg gi lavere verdiskaping fra
felt i drift. 

For høye enhetskostnader gjør produksjonen
mindre lønnsom og mindre robust for endringer i ol-
jeprisen, noe som fører til at selskapene avslutter pro-
duksjonen tidligere enn planlagt. Ressurser og verdi-
er blir ikke utnyttet.

En økning i kostnadsnivå betyr også at det blir
mer krevende å få gjennomført nye tiltak for videre-
utvikling av feltene i drift, for eksempel økt utvin-
ning, fordi disse investeringene blir mindre lønnsom-
me. Når feltet kommer lenger ut i produksjonsforlø-
pet, vil lønnsomheten ved ytterligere tiltak vanligvis
avta og tiltak for økt utvinning vil vurderes som mar-
ginale prosjekter av selskapene. Det vil særlig være
krevende for rettighetshaverne å få tilstrekkelig lønn-
somhet i prosjekter som medfører nye store investe-
ringer, for eksempel i nye innretninger eller ombyg-
ging av eksisterende innretninger.

Et område hvor kostnadsveksten har vært særlig
sterk, er innenfor boring. Over 50 pst. av investerin-
gene på felt i drift de nærmeste årene vil være knyttet
til boring av produksjonsbrønner. Kostnadene ved
boring etter små ressurser og/eller ressurser som
innebærer lange brønnbaner, er derfor avgjørende når
det skal besluttes om det skal bores flere brønner på

et felt. Det er viktig at det arbeides med å redusere
kostnadene ved boring av brønner slik at mindre bo-
remål kan nås på en lønnsom måte. Effektivisering
av boreprosessen og standardisering av brønndesign
og utstyr vil være et viktig bidrag til bedre lønnsom-
het. Lavere riggrater vil bidra positivt.

Et høyt kostnadsnivå vil redusere lønnsomheten
i utbygging av nye funn. De fleste funnene på norsk
sokkel som ikke er besluttet bygget ut, ligger i en av-
stand nært nok til eksisterende infrastruktur til at de
kan bygges ut som havbunnsfelt knyttet til eksiste-
rende infrastruktur. Et unødvendig høyt kostnadsnivå
vil påvirke mulighetene for lønnsom utbygging av
disse funnene. Dette vil også påvirke vertsfeltenes
mulighet for å få utnyttet den ledige kapasitet i infra-
strukturen gjennom innfasing av tredjeparter. En slik
utvikling trekker ytterligere i retning av tidligere
nedstenging av felt i drift.

Det vises til at det for framtidig verdiskaping vil
være viktig at selskapene finner løsninger for billige-
re og mer effektiv leting, utbygging og drift på norsk
sokkel. Myndighetene vil bidra til bedre ressursfor-
valtning og høyere verdiskaping, blant annet gjen-
nom sterkere oppmerksomhet på kost-nytte-analyser
i tilknytning til myndighetstiltak. 

Norges største industriprosjekt – utbygging og 
drift av Johan Sverdrup-feltet

Johan Sverdrup-feltet er det største oljefeltet som
er funnet på norsk sokkel på tiår. Når oppstartsfasen
er gjennomført og produksjonen er på platå, vil feltet
alene stå for anslagsvis en fjerdedel av norsk oljepro-
duksjon.

Sverdrup-feltets første byggetrinn omfatter plan
for utbygging og drift av feltet, planer for anlegg og
drift av eksportrørledninger for olje og gass, samt
plan for anlegg og drift av kraft fra land. Operatøren
Statoil, på vegne av rettighetshaverne Statoil Petro-
leum AS, Lundin Norway AS, Petoro AS, Det norske
oljeselskap ASA og Maersk Oil Norway AS, har le-
vert inn utbyggingsplanene. Statoil skal være opera-
tør for feltet, for kraft-fra-land-anlegget og for rør-
ledningene.

Rettighetshaverne har i tillegg søkt myndighete-
ne om anleggskonsesjon etter energiloven for byg-
ging og drift av elektriske anlegg for å forsyne Sverd-
rup-feltet med kraft fra land. Søknaden omfatter ka-
belanlegg med tilhørende elektriske anlegg nødven-
dige for et uttak på inntil 300 megawatt (MW) fra
Kårstø. Statoils søknad har vært på høring og er nå til
behandling i Olje- og energidepartementet.

Olje- og energidepartementet skal fordele fore-
komsten. Frem til departementets beslutning forelig-
ger, skal følgende eierfordeling gjelde for feltet: Sta-
toil (40,0267 pst.), Lundin (22,1200 pst.), Petoro
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(17,8400 pst.), Det norske oljeselskap (11,8933 pst.)
og Maersk (8,1200 pst.).

Sverdrup-feltet ligger på Utsirahøyden i den
midtre delen av Nordsjøen, om lag 155 km fra Karm-
øy. Utvinnbare reserver i første byggetrinn er anslått
til 296 mill. Sm3 oljeekvivalenter (o.e.). Dette tilsva-
rer om lag 1,86 mrd. fat o.e. Om lag 95 pst. av dette
er olje, 3 pst. er tørrgass og 2 pst. NGL.

Oljen fra feltet skal transporteres gjennom en ny
rørledning til Mongstad-terminalen, hvor det også
skal gjøres modifikasjoner. Gassen fra feltet skal
transporteres gjennom en ny rørledning via Statpipe
rikgassrørledning og til Kårstø. Sverdrup-feltets
kraftbehov vil bli dekket av kraft fra land fra produk-
sjonsstart. Kraften hentes fra sentralnettet med til-
kobling på Kårstø. Produksjonsstart er planlagt i de-
sember 2019, og forventet produksjonsperiode er
50 år.

Totale investeringer for utbyggingens første byg-
getrinn er av operatøren anslått til 117 mrd. 2015-
kroner. De forventede årlige driftskostnadene vil i
gjennomsnitt være om lag 3,4 mrd. 2015-kroner.
Operatørens økonomiske analyser viser at utbyggin-
gens første byggetrinn har en forventet nåverdi før
skatt på om lag 270 mrd. 2015-kroner. Utbyggingen
er lønnsom ved oljepriser på over 32 US dollar per
fat o.e.

For fullfeltsutbyggingen er det forventet at de to-
tale investeringene vil ligge på om lag 200 mrd.
2015-kroner. De årlige gjennomsnittlige driftskost-
nadene ved full feltutbygging ventes å være om lag
4,9 mrd. 2015-kroner. Tallene er forbundet med stor
usikkerhet, da konseptet for neste byggetrinn ikke er
valgt ennå.

Operatøren planlegger å legge driftsorganisasjo-
nen til Stavanger, hovedforsyningsbasen til Dusavika
utenfor Stavanger, og helikoptertransporten fra Sta-
vanger lufthavn Sola.

Sverdrup-feltets kraftbehov vil bli dekket av
kraft fra land fra produksjonsstart. I første byggetrinn
vil kraftforsyningen fra nettet på land og ut til Sverd-
rup-feltet etableres. Kraften vil føres inn på stigerørs-
plattformen, og herfra fordeles til de andre plattfor-
mene som utgjør feltsenteret. Kraftforsyningskapas-
titet for første byggetrinn på Sverdrup vil være
100 MW levert på feltet.

Det vil også bli gjort investeringer som forbere-
der anlegget på den framtidige områdeløsningen for
kraft fra land. Den framtidige utvidelsen av kraft-fra-
land-løsningen vil bli omfattet av en egen PAD. 

Kontraktsmessige forpliktelser

I medhold av petroleumsloven skal vesentlige
kontraktsmessige forpliktelser ikke inngås og bygge-
arbeid ikke påbegynnes, før plan for utbygging og
drift er godkjent, med mindre departementet samtyk-

ker til dette. Eventuelle vesentlige kontraktsmessige
forpliktelser som inngås før godkjennelse av PUD
skal ha kanselleringsklausuler.

Departementet viser til at et samtykke til kon-
traktsinngåelse eller påbegynt byggearbeid vil ikke
påvirke myndighetenes behandling av utbyggings-
planen. Planen vil bli vurdert uavhengig av inngåtte
kontraktsmessige forpliktelser og påbegynt byggear-
beid. 

Rettighetshaverne i Sverdrup-feltet har søkt om å
få tildele hovedkontrakter tidlig for å kunne overhol-
de tidsplanen for oppstart av feltet. Dette for å be-
grense økonomisk risiko, for å sikre kapasitet hos en-
keltleverandører og for å sikre god prosjektgjennom-
føring.

For å legge til rette for framdrift og god prosjekt-
gjennomføring har Olje- og energidepartementet
samtykket i at rettighetshaverne kan inngå kontrakts-
messige forpliktelser med en antatt eksponering fram
til antatt PUD-godkjenning på om lag 2,5 mrd. 2015-
kroner, inkludert kanselleringskostnader. Totalom-
fang av disse kontraktene er på om lag 37,9 mrd.
2015-kroner. 

Konsekvensutredning for Johan Sverdrup-feltet

Det er gjennomført konsekvensutredninger for
hele utbyggingen, inkludert for rørledninger og for
kraft-fra-land-løsningen. Konsekvensutredningene
har ikke avdekket forhold som tilsier at prosjektet
ikke bør gjennomføres, eller at det bør gjennomføres
avbøtende tiltak utover de som ligger til grunn for ut-
byggingsplanene. Olje- og energidepartementet an-
ser utredningsplikten for Sverdrup-feltet som opp-
fylt.

I tillegg til inntekter til staten gjennom skatter,
avgifter og SDØE-ordningen, vil utbyggings- og
driftsfasen gi betydelige sysselsettingseffekter regio-
nalt og nasjonalt. Ifølge arbeider gjort i forbindelse
med konsekvensutredningen er utbyggingsfasen for
prosjektets første byggetrinn ventet å generere om
lag 51 000 årsverk i norske bedrifter, fordelt over
årene 2014–2026. For driftsfasen i første byggetrinn
er det ventet at prosjektet vil generere om lag 2 700
årsverk i norske bedrifter årlig. 

På grunn av størrelsen på Sverdrup-funnet må
feltet bygges ut i flere byggetrinn. Investeringsbe-
slutning og innlevering av plan for utbygging og drift
er ventet i 2017. Planlagt produksjonsstart er i 2022. 

Basert på operatørens planer og vurderinger gjort
av sikkerhetsmyndighetene, Oljedirektoratet og
Gassco fremstår utbyggingen av Sverdrup-feltet som
et samfunnsøkonomisk lønnsomt og meget robust
prosjekt. Departementet mener at utbyggingsplanene
knyttet til første byggetrinn av Sverdrup-feltet kan
godkjennes med de vilkår som fremgår av denne pro-
posisjonen. Vilkårene er blant annet knyttet til Sverd-
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rup-feltets bidrag for å etablere en områdeløsning for
kraft fra land, samt for å legge til rette for god res-
sursforvaltning.

En oppsummering av merknadene til konse-
kvensutredningen med operatøren Statoils kommen-
tarer er gjengitt i vedlegg til proposisjonen. 

Utslipp til luft

Sverdrup-feltets kraftbehov vil bli dekket av
kraft fra land fra produksjonsstart. Kraften hentes fra
nettet på Kårstø i Rogaland, og omformes til like-
strøm på en ny omformerstasjon på Haugsneset, før
den overføres i 200 kilometer lange kabler ut til felt-
senteret. Det er anslått at kraft fra land for Sverdrup-
feltets første byggetrinn vil føre til en besparelse på
vel 13 mill. tonn CO2 i løpet av feltets levetid, tilsva-
rende 330 000 tonn CO2 årlig. For en fullfeltsutbyg-
ging er det tilsvarende anslått at kraft fra land vil føre
til en reduksjon i CO2-utslipp på Sverdrup-feltet på
19 mill. tonn i løpet av Sverdrup-feltets levetid, til-
svarende 460 000 tonn CO2 årlig.

Det vil også gjøres investeringer på land som for-
bereder områdeløsningen som skal forsyne Sverd-
rup-feltet, samt feltene Grieg, Aasen og Krog, med
kraft fra land. Departementet viser til at Stortinget
har bedt om at regjeringen stiller krav om at hele om-
rådets kraftbehov skal dekkes av kraft fra land senest
i 2022.

Totale utslipp til luft i anleggsfasen for feltets
første byggetrinn, fra 2015 til 2019, vil være om lag
342 000 tonn CO2, 7000 tonn NOx og 350 tonn nm-
VOC. Dette stammer hovedsakelig fra bore- og
brønnoperasjoner, marine operasjoner ved legging
og installasjon av rørledninger, transportvirksomhet
og lokal kraftgenerering i utbyggingsfasen.

Pumper og kompressorer på Sverdrup-feltet vil
bli drevet med kraft fra land, og genererer derfor ikke
utslipp til luft på plattformene. Drift av feltets første
byggetrinn etter 2020 forventes å medføre årlige
gjennomsnittlige utslipp på om lag 30 000 tonn CO2,
360 tonn NOx og 120 tonn nmVOC.

Det vises til at utslipp av CO2 vil være omfattet
av Det europeiske kvotesystemet og det vil bli betalt
CO2-avgift. NOx-avgift vil bli betalt som for andre
utslipp fra petroleumssektoren. 

Utslipp til sjø

Det vil være noe utslipp til sjø i forbindelse med
boring og ferdigstillelse av brønnene på Sverdrup-
feltet. Utslipp til sjø vil i hovedsak være borekaks og
borevæske fra boring med vannbasert borevæske, ut-
slipp av renset borekaks fra boring med oljebasert
borevæske og unntaksvis produsert vann.

Den vannbaserte borevæsken inneholder kun
stoffer fra Miljødirektoratets grønne og gule liste og
regnes ikke som miljøskadelige. Den oljebaserte bo-
revæsken inneholder kjemikalier fra Miljødirektora-
tets røde liste, men leverandørene er bedt om å finne
alternative borevæsker uten røde kjemikalier. Det vi-
ses til at egen søknad vil sendes Miljødirektoratet for
utslipp av disse stoffene.

Operatøren planlegger å installere et system for
automatisk oppdaging av olje til sjø. Operatøren
planlegger å ha 17 systemer fra Norsk oljevernfore-
ning for operatørselskap (NOFO) for å håndtere et
eventuelt utslipp til havs. For å håndtere et eventuelt
utslipp i kyst og strandsonen planlegger operatøren å
ha 13 kystsystemer og 19 fjordsystemer fra NOFO. 

Arealbeslag og fysiske inngrep

Sverdrup-feltet ligger utenfor de områdene hvor
det er høyest fiskeriaktivitet, det er likevel noe fiske
i området, først og fremst av sild og makrell. Ifølge
opplysninger fra Fiskeridirektoratet er det betydelig
høyere frekvens av utenlandske fiskefartøy i området
enn av norske.

Det vil bli opprettet en sikkerhetssone på
500 meter fra plattformenes ytterpunkter. Sikker-
hetssonen går fra havbunnen til 500 meter over platt-
formenes høyeste punkt. For feltsenteret vil sikker-
hetssonen utgjøre om lag 2 km². 

Samfunnsmessige konsekvenser

Utbyggingen av Sverdrup-feltet er et av de stør-
ste industriprosjektene i Norge på flere tiår, og vil
medføre betydelige aktiviteter i forbindelse med ut-
bygging og drift, samt gi inntekter og sysselsetting
for norsk industri. 

Operatøren av Sverdrup-utbyggingen legger til
grunn at det senest to år etter at feltet er satt i produk-
sjon, skal gjennomføres en analyse av regionale og
lokale ringvirkninger av utbyggingen.

Samlede kostnader for utbygging og drift i 50 år
av Sverdrup-feltets første byggetrinn er vel 280 mrd.
2015-kroner. Samlede inntekter fra feltets første byg-
getrinn er beregnet til om lag 1 000 mrd. 2015-kro-
ner. Prosjektet er dermed samfunnsøkonomisk lønn-
somt, og størsteparten av dette overskuddet tilfaller
det norske samfunnet i form av skatteinntekter.

Basert på tidligere utbyggingsprosjekter på norsk
sokkel er det beregnet at norsk andel av vare- og tje-
nesteleveringen til utbyggingen av Sverdrup-feltets
første byggetrinn vil være 57 pst. For driftsperioden,
som er anslått til å vare i 50 år, er andelen beregnet til
å være 94 pst. Disse tallene representerer leveranser
fra norske leverandører og underleverandører, ikke
kontraktsverdier i seg selv. 
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Konsekvensutredning for kraft fra land

Konsekvensutredningen for kraft fra land til
Sverdrup-feltet har vært på offentlig høring. En opp-
summering av merknadene til konsekvensutrednin-
gen med operatøren sine kommentarer er gjengitt i
vedlegg til proposisjonen.

Det omsøkte tiltaket gjennomføres for å forsyne
Sverdrup-feltets første byggetrinn med kraft fra land,
som et alternativ til lokal kraftgenerering ved hjelp
av gassturbiner. Det er beregnet at tiltaket for Sverd-
rup-feltet representerer en besparelse i CO2-utslipp
på feltsenteret på nær 13 millioner tonn CO2 i feltets
levetid, tilsvarende 330 000 tonn årlig.

Anleggene ventes ikke å ha negative konsekven-
ser av betydning for naturressurser og miljø. Prinsip-
pene i naturmangfoldloven §§ 8–10 er reflektert,
blant annet gjennom departementets vurdering av
konsekvensutredningen, og vil bli fulgt opp i gjen-
nomføringen av prosjektet.

Anlegget for kraft fra land skal kobles opp mot
sentralnettet på Kårstø i Rogaland. Det behøves en
kapasitet på 100 MW levert på feltet for å dekke
kraftbehovet for Sverdrup-feltes første byggetrinn.
Da er det tatt hensyn til maksimal produksjon, samt
en sikkerhetsmargin på 20 pst. for beredskap og im-
plementering av mulige tiltak for økt utvinning.

Anleggsaktiviteten for de nye vekselstrømkable-
ne legges så langt som mulig utenom hekkesesongen
for fugl, som er mellom april og juni.

Landarbeidene knyttet til anleggene for kraft fra
land er beregnet å gi regionale leveranser i Hauge-
sunds-området på om lag 365 mill. 2014-kroner. An-
leggsperioden vil generere om lag 380 årsverk i den-
ne regionen, fordelt på årene 2016–2018. Det er an-
slått at kraft-fra-land-utbyggingen vil kunne generere
mellom 35 og 40 årsverk i driftsperioden i Hauge-
sunds-området. 

Oppfølging av Innst. 237 S (2013–2014)

Departementet viser til at Stortinget gjennom
Innst. 237 S (2013–2014) har tatt opp ulike forhold
knyttet til en områdeløsning for kraft fra land, som
omfatter blant annet Sverdrup-feltet.

På grunn av størrelsen på Sverdrup-funnet må
feltet bygges ut i flere byggetrinn. Rettighetshaverne
arbeider nå med flere konsepter for framtidige byg-
getrinn for feltet, og har gjennomført studier av mu-
lige utbyggingsløsninger. Utformingen av første
byggetrinn støtter alle de aktuelle utbyggingsløsnin-
ger for fremtidige byggetrinn. I andre byggetrinn
planlegges det å utvide prosesskapasiteten. I tillegg
vil flere brønner bores fra feltsenteret, og produksjon
fra ett eller flere områder utenfor det sentrale områ-
det vil bli knyttet opp til feltsenteret. De neste bygge-
trinnene vil også involvere mulig implementering av
metoder for økt oljeutvinning.

Rettighetshaverne arbeider med fire overordnede
konsepter for framtidige byggetrinn, og vil arbeide
videre med de fire konseptene, samt flere varianter
av disse fram mot konseptvalg for andre byggetrinn.
Andre byggetrinn skal etter planen starte produksjon
i 2022. Det vil kreves ny plan for utbygging og drift
for andre byggetrinn. Konseptvalg for andre bygge-
trinn er forventet i 4. kvartal 2015. Beslutning om vi-
dereføring er planlagt i 2016, og investeringsbeslut-
ning og innlevering av plan for utbygging og drift
(PUD) er planlagt på slutten av 2017.

Departementet viser til at alle utbyggingskonsep-
ter for andre byggetrinn som rettighetshaverne vur-
derer, inkluderer etablering av en områdeløsning for
kraft fra land innen 2022. Det er Oljedirektoratets
vurdering at alle de omtalte utbyggingskonseptene
teknisk kan ivareta etableringen av områdeløsnin-
gen. Alle konsepter legger også til rette for at feltene
Grieg, Aasen og Krog kan knytte sine vekselstrøm-
kabler til kraftanlegget på Sverdrup-feltet i tilknyt-
ning til dette byggetrinnet. 

Konklusjoner og vilkår

Olje- og energidepartementet vil godkjenne plan
for utbygging og drift av første byggetrinn av Johan
Sverdrup-feltet i samsvar med planene operatøren
har framlagt, de merknadene som framgår av propo-
sisjonen, og på følgende vilkår: 

1. Anlegget for permanent installerte seismiske
sensorer (permanent reservoarmonitorering –
PRM), beskrevet i PUD for Sverdrup-feltets før-
ste byggetrinn, skal være operativt senest ett år
etter produksjonsstart. En meddelelse om at in-
vesteringsbeslutning er tatt, og grunnlaget for be-
slutningen, skal framlegges for departementets
godkjenning innen 1. juli 2017. En vurdering av
om anlegget skal utvides til større deler av feltet
enn området som omfattes av første byggetrinn,
skal framlegges samtidig. Departementet kan
stille ytterligere vilkår knyttet til en utvidelse av
PRM-området basert på den framlagte vurderin-
gen.

2. Det skal gjennomføres et pilotprosjekt med poly-
merinjeksjon med oppstart innen to år etter pro-
duksjonsstart. Alternativt skal det gjennomføres
en tidlig implementering av polymerinjeksjon
som beskrevet i PUD for første byggetrinn. Pilot-
prosjektet skal gjennomføres med minimum to
brønner (produksjons- og injeksjonsbrønn). En
meddelelse om at investeringsbeslutning for pi-
lotprosjektet eller implementeringen er tatt, og
grunnlaget for beslutningen skal framlegges for
departementets godkjenning innen 31. desember
2017. En vurdering av om polymerinjeksjon skal
benyttes for større deler av feltet, skal framlegges
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innen 1. juli 2023. Departementet kan stille ytter-
ligere vilkår knyttet til en forsvarlig utnyttelse av
ressursene basert på den framlagte vurderingen.

3. Rettighetshaverne i Johan Sverdrup-feltet skal i
tilknytning til andre byggetrinn for feltet, som
har planlagt oppstart senest i 2022, etablere en
områdeløsning for kraft fra land som skal kunne
dekke hele kraftbehovet til feltene Johan Sver-
drup, Edvard Grieg, Ivar Aasen og Gina Krog.

4. Rettighetshaverne i Johan Sverdrup-feltet skal
legge fram en egen plan for anlegg og drift for
områdeløsningen for kraft fra land for myndighe-
tenes godkjennelse som del av andre byggetrinn
på Sverdrup-feltet, som har planlagt oppstart se-
nest i 2022. 

Olje- og energidepartementet vil gi tillatelse til
anlegg og drift av Sverdrup oljerørledning i samsvar
med planene operatøren har fremlagt, de merknader
som fremgår av proposisjonen og på følgende vilkår: 

1. Statoil Petroleum AS skal være operatør for olje-
rørledningen. Departementet kan, når særlige
grunner foreligger, utpeke ny operatør for olje-
rørledningen. Departementet skal i rimelig tid
varsle om overføringen av operatøroppgavene og
kan gi utfyllende uttalelser og fastsette vilkår for
gjennomføringen.

2. Departementet kan på et senere tidspunkt kreve
at det skal opprettes et eget interessentskap for
oljerøret, bestående av de samme rettighetsha-
verne som i Sverdrup-feltet.

3. Dersom det opprettes et eget interessentskap for
oljerøret, skal deltakeravtalen forelegges depar-
tementet til godkjennelse. 

Olje- og energidepartementet vil gi tillatelse til
anlegg og drift av Sverdrup gassrørledning i samsvar
med planene operatøren har fremlagt, de merknader
som fremgår av proposisjonen og på følgende vilkår:

1. Statoil Petroleum AS skal være operatør for gass-
rørledningen fram til driftsstart. Gassco skal
overta som operatør fra dette tidspunkt. Departe-
mentet kan når særlige grunner foreligger, utpeke
en annen operatør for gassrørledningen. Departe-
mentet skal i rimelig tid varsle om overføringen
av operatøroppgavene og kan gi utfyllende utta-
lelser og fastsette vilkår for gjennomføringen.

2. Gassrørledningen vil bli gjenstand for de gene-
relle adgangsreglene samt myndighetsfastsatte
tariffer, jf. kapittel 9 i forskrift 27. juni 1997
nr. 653 til lov om petroleumsvirksomhet (petro-
leumsforskriften) og forskrift 20. desember 2002
nr. 1724 om fastsettelse av tariffer mv. for be-
stemte innretninger (tarifforskriften).

3. Departementet kan gi pålegg om at gassrørled-
ningen skal innlemmes i Gassled eller slås
sammen eiermessig med andre transport- og be-
handlingsanlegg for gass som ikke er innlemmet
i Gassled. Etter et slikt eventuelt pålegg skal par-
tene fremforhandle vilkårene for slik innlemmel-
se. Dersom det ikke oppnås enighet om vilkårene
for innlemmelse i Gassled innen rimelig tid, kan
departementet avgjøre hvordan innlemmelsen
skal skje, og fastsette deltagerandel til den enkel-
te i Gassled etter innlemmelsen. Departementet
vil fastsette eierfordeling og vilkår som, slik de-
partementet vurderer det, gir deltagerne en rime-
lig fortjeneste, blant annet ut fra investering og
risiko. 

Olje- og energidepartementet vil gi tillatelse til
anlegg og drift av Sverdrup-feltets kraft-fra-land-an-
legg i samsvar med planene operatøren har fremlagt
og de merknader som fremgår av proposisjonen. 

Komiteens merknader
K o m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i -

d e r p a r t i e t ,  Å s m u n d  A u k r u s t ,  A n e t t e
K r i s t i n e  D a v i d s e n ,  E v a  K r i s t i n  H a n -
s e n ,  P e r  R u n e  H e n r i k s e n  o g  T e r j e  A a s -
l a n d ,  f r a  H ø y r e ,  N i k o l a i  A s t r u p ,  T i n a
B r u ,  O d d  H e n r i k s e n  o g  E i r i k  M i l d e ,  f r a
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  J a n - H e n r i k  F r e d -
r i k s e n  o g  O s k a r  J .  G r i m s t a d ,  f r a  K r i s -
t e l i g  F o l k e p a r t i ,  R i g m o r  A n d e r s e n  E i -
d e ,  f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  M a r i t  A r n s t a d ,
f r a  V e n s t r e ,  l e d e r e n  O l a  E l v e s t u e n ,  f r a
S o s i a l i s t i s k  V e n s t r e p a r t i ,  H e i k k i  E i d s -
v o l l  H o l m å s ,  o g  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e ,  R a s m u s  H a n s s o n , viser til at det i
Prop. 114 S (2014–2015) gis en oversikt over status
for petroleumsnæringen. 

K o m i t e e n  viser til at olje- og gassnæringen er
Norges største og viktigste næring. Virksomheten gir
arbeidsplasser over hele landet og har siden starten
bidratt til næringsutvikling, teknologiutvikling og
samfunnsutvikling som har kommet hele landet til
gode.

K o m i t e e n  viser til at hovedmålet i petro-
leumspolitikken om nasjonal styring og kontroll, er
at virksomheten skal skape næringsutvikling og sam-
funnsutvikling som kommer hele landet til gode, og
at virksomheten skal drives innen forsvarlige ram-
mer mht. helse, miljø og sikkerhet, ligger fast. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,  S e n t e r -
p a r t i e t  o g  V e n s t r e , peker på at brede politiske
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flertall bak mål og rammebetingelser for næringen
har gitt stabile og forutsigbare forhold gjennom over
40 år. 

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  o g  S e n t e r -
p a r t i e t , viser også til Stortingets behandling av
Meld. St. 28 (2010–2011) En næring for framtida –
om petroleumsvirksomheten, jf. Innst. 143 S (2011–
2012). Denne stortingsmeldingen, som er den siste
om petroleumspolitikken, viderefører hovedmålset-
tingene og langsiktigheten i petroleumspolitikken.
Det er særlig viktig med en langsiktig og forutsigbar
politikk for denne næringen der prosjektene er så
langvarige og kapitalintensive.

D e t t e  f l e r t a l l e t  har merket seg at Olje- og
energidepartementet i proposisjonen anser at de nor-
ske olje- og gassressursene er konkurransedyktige
internasjonalt, gitt den kunnskap vi i dag har om be-
hov for reserveerstatning og det globale kostnadsbil-
det.

D e t t e  f l e r t a l l e t  viser til at petroleumsvirk-
somheten således i mange tiår vil ha en sentral rolle
for norsk verdiskapning, sysselsetting, teknologiut-
vikling og samfunnsutvikling. Også i et lavutslipps-
samfunn vil det være etterspørsel etter petroleums-
produkter. D e t t e  f l e r t a l l e t  viser til at gjennom
en global prising av CO2-utslipp vil de ressursene
som kan produseres med lavest utslipp, være posisjo-
nert til å levere de fossile ressursene som etterspørres
i et slikt scenario. 

E t  t r e d j e  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmet
fra Miljøpartiet De Grønne, mener det er viktig at
norsk petroleumsnæring fortsetter å søke nye mulig-
heter for å redusere egne utslipp og produsere med
lavere karbonavtrykk enn i dag, da det vil være viktig
for næringens fremtidige konkurransekraft interna-
sjonalt. 

Ressurser og investeringsaktivitet

K o m i t e e n  viser til at situasjonen i den globale
petroleumsnæringen med stort prisfall og høyt kost-
nadsnivå også rammer virksomheten på norsk sok-
kel. Det har vært en kostnadsøkning i næringen glo-
balt, som blant annet kan tilskrives et høyt aktivitets-
nivå og sterk konkurranse om kompetanse og kapasi-
tet. Fallet i oljeprisen har gitt ekstra press på oljesel-
skapenes allerede reduserte inntjening. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,  S o s i a -
l i s t i s k  V e n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  er bekymret for at selskapene i denne

situasjonen synes å prioritere utbytte fremfor inves-
teringer og vedlikehold. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  V e n s t r e , vi-
ser til at ulike selskaper har ulike finansielle behov
og strategier i møte med den nåværende situasjonen
i oljenæringen. F l e r t a l l e t  viser til at det er gene-
ralforsamlingene ved aksjonærene og styrene i de
ulike selskapene som har ansvaret for å fatte de stra-
tegiske og finansielle beslutninger rundt spørsmål
som f.eks. utbytte til aksjonærene. 

K o m i t e e n  erkjenner at effektivisering og ra-
sjonalisering for å redusere kostnadsnivået er nød-
vendig. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlem-
met fra Miljøpartiet De Grønne, vil likevel fremheve
betydningen av at både kompetanse, kapasitet og ak-
tivitet må tilpasses det langsiktige behov, slik at vi
ikke får en ny oppadgående kostnadsspiral når akti-
viteten øker.  

K o m i t e e n  er videre av den oppfatning at kom-
petansen i leverandørindustrien vil være avgjørende
også i utviklingen av det grønne skiftet og Norge som
et lavutslippssamfunn. K o m i t e e n  viser blant annet
til rapporten «Grensesprengerne» fra Norsk olje og
gass, som viser at teknologi og kompetanse fra leve-
randørindustrien har spredt seg til et bredt spekter av
næringer.

K o m i t e e n  viser til at antall selskap og mang-
foldet har økt betydelig det siste tiåret. Særlig positiv
er økningen i antall operatører. Et mangfold av sel-
skaper gir også variasjon i letestrategier, utbyggings-
strategier og driftskonsepter. For norsk leverandørin-
dustri er det også viktig at ikke enkeltselskaper får
for stor markedsmakt.  

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,
S e n t e r p a r t i e t ,  V e n s t r e  o g  S o s i a l i s t i s k
V e n s t r e p a r t i , viser til at dette var et sentralt tema
da Stortinget behandlet St.prp. nr. 60 (2006–2007)
Sammenslåing av Statoil og Hydros petroleumsvirk-
somhet.  

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , mener det samtidig er
viktig med mangfold og konkurranse også på leve-
randørsiden. 
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K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlem-
met fra Miljøpartiet De Grønne, merker seg at Statoil
fortsatt har en dominerende rolle i pågående og for-
ventede utbyggingsprosjekter. Dette selskapets kon-
traktsstrategier og innkjøpspolitikk har derfor stor
påvirkning på utviklingen i hele den norske leveran-
dørklyngen. 

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  o g  S e n t e r -
p a r t i e t , merker seg at det fortsatt er store utvinnba-
re reserver på norsk sokkel, som vil gi grunnlag for
høy aktivitet i mange tiår fremover.  

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlem-
met fra Miljøpartiet De Grønne, viser til at det norske
petroleumsskattesystemet har tjent Norge svært godt.
Systemet er utformet slik at inntektene fra olje- og
gassvirksomheten skal komme hele det norske sam-
funnet til gode.  

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  o g  S e n t e r -
p a r t i e t , viser til at det norske petroleumsskattesys-
temet kjennetegnes av forutsigbarhet, langsiktighet
og bred politisk enighet. D e t t e  f l e r t a l l e t  mener
det er viktig at olje- og gassnæringen har stabile og
forutsigbare rammevilkår. 

D e t t e  f l e r t a l l e t  vil påpeke betydningen le-
terefusjonsordningen, innført med bred støtte i Stor-
tinget i 2004, har hatt for både økt leting, nye funn og
et større aktørmangfold på norsk sokkel.  

E t  t r e d j e  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t , viser til at denne
ordningen, i tillegg til TFO-rundene og de ordinære
konsesjonsrundene, vil være viktige også i et frem-
tidsbilde med behov for nye funn og for å oppretthol-
de god aktivitet på norsk sokkel. 

Leverandørindustrien

K o m i t e e n  viser til at oppbygging av en sterk
norsk leverandørindustri har vært en sentral målset-
ting siden starten av norsk petroleumsvirksomhet.
Fremveksten av denne industrien har gitt oss tekno-
logi- og produktutvikling basert på kunnskap om
norsk sokkel og de utfordringer som ligger i utbyg-
ging og drift av felt her. En sterk norsk leverandørin-
dustri er således viktig for en god ressursforvaltning
på norsk sokkel.

K o m i t e e n  viser til at det har også helt siden
starten vært et mål at virksomheten på sokkelen skal
gi arbeidsplasser og næringsutvikling over hele lan-

det, og slik komme hele folket til gode. K o m i t e e n
viser til § 1-2 i petroleumsloven, hvor det slås fast at: 

«Petroleumsressursene skal forvaltes i et langsik-
tig perspektiv slik at de kommer hele det norske sam-
funn til gode. Herunder skal ressursforvaltningen gi
landet inntekter og bidra til å sikre velferd, sysselset-
ting og et bedre miljø og å styrke norsk næringsliv og
industriell utvikling samtidig som det tas nødvendige
hensyn til distriktspolitiske interesser og annen virk-
somhet.» 

K o m i t e e n  viser videre til at petroleumsressur-
sene ikke er evigvarende ressurser. Kompetansen le-
verandørindustrien har utviklet fra oppstarten av ol-
jealderen i Norge, er likevel viktig å ta vare på også
når investeringene på norsk sokkel avtar. Det er også
viktig å bygge videre på teknologi og kompetanse fra
den oljerelaterte leverandørindustrien, slik at den
også kan brukes til å styrke grønn næringsutvikling,
landbasert industri og arbeidet med å utvikle løsnin-
ger på klimaproblemet. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  o g  K r i s t e l i g  F o l k e -
p a r t i  viser til at mange leverandører til oljevirk-
somheten leverer også til andre industrier og nærin-
ger. Dette gir disse selskapene en økt robusthet ved
at de kan flytte innsatsen til de forretningsområdene
hvor markedet til enhver tid er best. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlem-
met fra Miljøpartiet De Grønne, viser til at norsk le-
verandørindustri nå er lokalisert i alle landsdeler og
står for en stor del av sysselsettingen. Målsettingen
om at vi skal ha en sterk norsk og internasjonalt kon-
kurransedyktig leverandørindustri som skaper ar-
beidsplasser og utvikler teknologi for en effektiv ut-
nyttelse av ressursene på norsk sokkel, står fast. 

F l e r t a l l e t  vil uttrykke bekymring dersom
kortsiktige bedriftsøkonomisk begrunnete kontrakts-
strategier og leverandørvalg fører til nedbygging av
segmenter i leverandørindustrien, som har en viktig
rolle i videreutviklingen av industrien som helhet.
Dette kan på sikt svekke industrien, med påfølgende
tap av arbeidsplasser, kompetanse og god ressursut-
nytting. F l e r t a l l e t  viser i den forbindelse til den
bekymring som både næringsorganisasjoner og ar-
beidstakerorganisasjonene ga uttrykk for i komiteens
høring 11. mai 2015. 

F l e r t a l l e t  viser til at et høyt kostnadsnivå,
både i olje- og gasselskapene og i leverandørindustri-
en, har gitt behov for et samarbeid for å redusere
kostnader og øke standardiseringen i næringen.
F l e r t a l l e t  mener det er viktig at dette arbeidet
fortsetter. 

F l e r t a l l e t  vil videre påpeke at norsk leveran-
dørindustri er en høykompetent og svært internasjo-
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nalt konkurransedyktig næring, noe tildelingen av de
første store kontraktene i tilknytning til Johan Sverd-
rup-utbyggingen har vist. Leverandørindustrien om-
satte i 2013 for 524 mrd. kroner, og er Norges største
næring etter salget av olje og gass. I 2014 eksporterte
leverandørindustrien for 200 mrd. kroner, og det er
stadig flere innenfor den norske leverandørnæringen
som jobber med eksport. Også i en fremtid med lave-
re utvinning fra norsk sokkel vil derfor en konkurran-
sedyktig leverandørnæring fortsatt kunne være en le-
vedyktig næring i Norge.

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , viser til at regjeringen
og samarbeidspartiene arbeider for å styrke norsk
næringslivs konkurranseevne og trygge norske ar-
beidsplasser, blant annet gjennom næringsrettet skat-
telette, satsing på kunnskap og innovasjon og inves-
tering i infrastruktur. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at vi
også tidligere har opplevd sykluser med brå aktivitets-
nedgang i petroleumsvirksomheten. I slike situasjo-
ner har det med stort hell blitt tatt initiativ fra politis-
ke myndigheter for å styrke norsk industris konkur-
ransedyktighet. I 1993 fikk vi Norsok-standarden, i
1997 ble Intsok opprettet og i 2000 ble KonKraft
opprettet. 

D i s s e  m e d l e m m e r  anser dagens situasjon i
leverandørindustrien som svært utfordrende, og ser
behov for sterkere innsats fra myndighetene for å sik-
re at vi beholder kapasitet og kompetanse det vil
være behov for på norsk sokkel og øvrig næringsliv i
årene som kommer.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer på denne bak-
grunn følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen vurdere følgende til-
tak og komme tilbake til Stortinget med sak i budsjet-
tet for 2016: 

1. Styrke arbeidet i KonKraft ved at OED gjenopp-
tar deltakelse.

2. Tiltak som kan bidra til at kompetansen i norsk
leverandørindustri i større grad kan overføres og
tas i bruk i andre deler av industrien.

3. Økte bevilgninger for å forsere arbeidet med re-
visjon av NORSOK-standardene.

4. Hvordan myndighetene kan bidra for å forsere
arbeidet med plugging av permanent forlatte
brønner, for derigjennom å utnytte ledig riggka-
pasitet.

5. Tilpasse beregningsgrunnlaget for lønnsplikt ved
permittering, slik at belastningen på næringer

som har rotasjonsordning blir lik øvrige nærin-
ger.

6. Tiltak for å sikre at lønnsomme modifikasjons-
og vedlikeholdsprosjekter realiseres, for deri-
gjennom å nyttiggjøre seg ledig kapasitet i leve-
randørindustrien.

7. Tiltak for å sikre at tidskritiske og lønnsomme
prosjekter for økt utvinning realiseres, for deri-
gjennom å sikre god ressursutnyttelse og nyttig-
gjøre seg ledig kapasitet i leverandørindustrien.

8. Sikre at petroleumsfaglige linjer ved videregåen-
de skoler ikke legges ned som følge av at selska-
pene i dagens situasjon ikke rekrutterer.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,  S e n -
t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k  V e n s t r e p a r t i
merker seg at mange store prosjekter på norsk sokkel
har hatt store kostnadsøkninger og blitt forsinket. I
Oljedirektoratets «Vurdering av gjennomførte pro-
sjekter på norsk sokkel» (oktober 2013) fremgår det
at forsinkelser og overskridelser bl.a. kommer som
følge av at kontraktørene ikke har hatt tilstrekkelig
kunnskap om NORSOK-standard, norsk HMS-regel-
verk og mangler ved operatørenes prekvalifisering
og oppfølging av leverandører. Kostnadsøkningen
belastes først og fremst staten gjennom skattesyste-
met. D i s s e  m e d l e m m e r  mener det derfor er av
stor samfunnsmessig interesse at myndighetene har
og bruker tilgjengelige virkemidler, for å sikre at det
velges leverandører som kan levere på tid og pris i
henhold til NORSOK-standarder og norske HMS-
krav. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s -
t i s k  V e n s t r e p a r t i  fremmer på denne bakgrunn
følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen utrede hvordan myn-
dighetene gjennom en tettere oppfølging av utbyg-
gingsprosjekter kan sikre at kontraktsstrategier og
prosjektgjennomføring bidrar til at våre overordnete
målsettinger i petroleumspolitikken nås.» 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  o g  V e n s t r e , deler bekymringen for
at yrkesfagelever på petroleumsfag i videregående
skole har utfordringer med å få læreplass i en tid hvor
selskapene nedbemanner og sparer kostnader. F l e r -
t a l l e t  viser til at regjeringen har lansert et yrkesfags-
løft for å styrke kvaliteten og heve statusen til de yr-
kesfaglige studieretningene. Bedrifter som tar imot
lærlinger fremhever lærlingtilskuddet som det aller
viktigste for deres mulighet til å ta imot lærlinger.
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F l e r t a l l e t  viser til at regjeringen og samarbeids-
partiene derfor øker lærlingtilskuddet med ytterligere
2 500 kroner i revidert nasjonalbudsjett for 2015.
Med det har Høyre/Fremskrittspartiet-regjeringen, i
samarbeid med Kristelig Folkeparti og Venstre, økt
lærlingtilskuddet med 10 000 kroner per lærlingkon-
trakt siden 2013. 

F l e r t a l l e t  mener det er viktig at fylkene di-
mensjonerer utdanningstilbudet etter næringslivets
langsiktige behov. En stor årsak til at elever på yrkes-
faglige linjer dropper ut av videregående opplæring
er manglende lærlingplass, da opplæring i skole når
man har forventninger om å komme ut i praksis i ar-
beidslivet virker demotiverende. Videregående opp-
læring av fagarbeidere er et samarbeid mellom de vi-
deregående skolene, ved fylkeskommunen, og næ-
ringslivet for å sikre fremtidens arbeidskraft. F l e r -
t a l l e t  vil derfor påpeke viktigheten av at næringsli-
vet ikke lar kostnadskutt og nedbemanning ramme
fremtidens kompetanse ved å unnlate å ta imot lær-
linger.

Videre viser f l e r t a l l e t  til at det allerede pågår
prosesser, både i olje- og gassindustrien og andre fora
utenfor næringen, med henblikk på å overføre kom-
petanse og teknologi fra denne industrien til andre.
Etter f l e r t a l l e t s  mening er det næringslivet og be-
driftene selv som er best skikket til å identifisere
lønnsom og nyttig overføringsverdi av både kompe-
tanse og teknologi fra olje- og gassvirksomhet til an-
nen industri. 

F l e r t a l l e t  viser til at olje- og gassindustrien i
Norge står i en omstillingsprosess, hvor både oljesel-
skapene og leverandørindustrien jobber med å styrke
egen konkurransekraft, redusere kostnader og øke ef-
fektiviteten. F l e r t a l l e t  mener det ikke er Stortin-
gets eller regjeringens oppgave å identifisere lønn-
somme modifikasjons- og vedlikeholdsprosjekter på
enkeltfelt. Myndighetenes oppgave er å utforme ram-
mevilkårene for produksjon og drift på norsk sokkel.
Det norske petroleumsskattesystemet er en del av
disse rammenevilkårene, og er utformet på en slik
måte at selskapene skal ha en egeninteresse av å
gjennomføre alle lønnsomme tiltak og prosjekt. 

F l e r t a l l e t  viser til at norsk leverandørindustri
ikke blir mer konkurransedyktig av å skjermes for
konkurranse. Myndighetenes oppgave er dog å sikre
at næringslivet har gode rammevilkår som styrker
deres konkurranseevne. F l e r t a l l e t  mener at tilde-
lingen av samtlige av de store kontraktene på utbyg-
gingen av Johan Sverdrup-feltet til norske verft og le-
verandører viser at den norske industrien i aller
høyeste grad er internasjonalt konkurransedyktig og
har lyktes med å styrke egen konkurransekraft, etter
at mange store kontrakter ble tildelt leverandører i ut-
landet for få år siden. Videre er f l e r t a l l e t  tilfreds
med at regjeringen og samarbeidspartiene kontinuer-

lig arbeider med å styrke norsk næringslivs konkur-
ransekraft gjennom satsing på næringsrettet forsk-
ning, innovasjon og næringsrettet skattelette. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  viser til at det er selskapene
som har ansvaret for å planlegge og gjennomføre nye
utbygginger på norsk sokkel på en trygg, god og ef-
fektiv måte. Myndighetene følger tett opp nye utbyg-
gingsprosjekter og viktige prosjekter på felt i drift
gjennom planfasen fram mot investeringsbeslutnin-
ger og innlevering av plan for utbygging og drift for
å godtgjøre at det er blitt tatt hensyn til god ressurs-
forvaltning. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at Oljedirektora-
tets rapport «Vurdering av gjennomførte prosjekter
på norsk sokkel» konkluderer med at de fleste pro-
sjektene på norsk sokkel har blitt gjennomført innen-
for det usikkerhetsspennet for investeringer som an-
gis ved innlevering av plan for utbygging og drift.
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at trenden med over-
skridelser i store kompliserte prosjekter også ble på-
vist ikke å være et særnorsk fenomen, og flere studier
viser en tilsvarende trend internasjonalt. Samtidig er
store kostnadsoverskridelser, forsinkelser og kvali-
tetsutfordringer ikke ønskelig. Rapporten fra Oljedi-
rektoratet trekker videre frem at et grundig tidligfase-
arbeid er blant de viktigste faktorene for å unngå
problemer i prosjektgjennomføringen. 

D i s s e  m e d l e m m e r  er derfor tilfreds med at
regjeringen har tatt grep for å styrke oppfølgingen av
prosjektene i planleggingsfasen for å redusere sann-
synligheten for kostnadsoverskridelser i fremtiden. 

HMS

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlem-
mene fra Fremskrittspartiet, viser til at det er Stortin-
gets målsetting at norsk petroleumsvirksomhet skal
være verdensledende på HMS. Et godt regulert ar-
beidsliv, sterke fagforeninger og godt partssamar-
beid er pilarer i HMS-arbeidet i norsk arbeidsliv.  

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,
S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  V e n s t r e p a r -
t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e , merker seg
at både arbeidstakernes organisasjoner og industrien
bekymrer seg om hvorvidt HMS-standard tillegges
tilstrekkelig vekt i vurdering av anbud på installasjo-
ner til norsk sokkel. Mange oppdrag har f.eks. gått til
Korea, som ifølge det koreanske arbeidstilsynet
(KOSHA) i 2013 hadde en arbeidsskade dødsfallfre-
kvens på 12,5 pr 100 000 årsverk, mens Norge hadde
1,8, og i industrien var frekvensen den halve av dette.  
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K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i -
d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s -
t i s k  V e n s t r e p a r t i  fremmer på denne bakgrunn
følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen vurdere hvorvidt
målsettingen om å være verdensledende på HMS kan
styrkes ved at hele, eller deler av Forskrift om helse,
miljø og sikkerhet i petroleumsvirksomheten og på
enkelte landanlegg (Rammeforskriften), gjøres gjel-
dende også ved bygging av installasjoner til norsk
sokkel.»  

Klimavirkemidler

K o m i t e e n  peker på at norsk sokkel har de ster-
keste klimavirkemidlene i verden.  CO2-avgift samt
kvotepris gir norsk sokkel en høy pris på CO2, slik
skapes incentiver til teknologiutvikling og utslipps-
reduksjoner. Dette har gjort det lønnsomt å utvikle og
ta i bruk teknologi som anslagsvis har redusert utslip-
pene med 5 millioner tonn årlig. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e  o g  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t , viser til at politisk styrt reduksjon i utvik-
lingen av norske reserver vil bli kompensert med økt
produksjon i andre petroleumsprovinser for å dekke
etterspørselen, noe som igjen vil føre til høyere ut-
slipp ved produksjon. 

E t  a n n e t  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmet
fra Miljøpartiet De Grønne, peker videre på at mål-
settingen om at Norge skal være et lavutslippsam-
funn i 2050, gjør det nødvendig å fortsette arbeidet
med å redusere utslipp. Forbud mot fakling og avgift
på klimagassutslipp, sammen med kvoteplikt, skal
videreføres. Arbeid med energieffektivisering og
bruk av fornybar energi fremfor fossil energi på fel-
tene må fortsette, også med støtte fra virkemiddelap-
paratet.

E t  t r e d j e  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,  S e n t e r -
p a r t i e t  o g  V e n s t r e , har ambisjoner på vegne av
norsk petroleumsvirksomhet. Det ligger en utfor-
dring til næringen i å gjøre det mulig å nå målsettin-
gene uten å stille våre klimamål i fare. Svaret ligger i
ny teknologi. Dersom norsk olje og gass skal levere
noe av den energien verden trenger i 2050-årene, så
forplikter det på utvikling av lavutslippsteknologi. 

E t  f j e r d e  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  o g  S e n t e r -

p a r t i e t , viser til at det er satt i gang flere ulike ini-
tiativ i norsk olje- og gassnæring for å redusere kli-
mautslipp og effektivisere energibruken. CO2-avgif-
ten og kvoteplikt skal fortsatt være de viktigste virke-
midlene for å realisere klimatiltak i næringen.
Samtidig vil d e t t e  f l e r t a l l e t  påpeke at det er i
næringens egen interesse, både ut ifra et kostnads- og
konkurranseperspektiv, å lede an i arbeidet med å
produsere olje og gass med et lavt karbonavtrykk og
lave utslipp. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i ,  V e n s t r e ,  S o s i a l i s t i s k
V e n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n -
n e  viser til at Statistisk sentralbyrå i mai 2015 la
fram statistikk som viste at petroleumsindustrien har
økt sine utslipp med 91 pst. fra 1990 til 2014. Dette
viser at olje- og gassproduksjon har vært drivkraften
bak veksten i norske klimagassutslipp de siste 20 åre-
ne. Videre heter det i Miljødirektoratets rapport
«Kunnskapsgrunnlag for lavutslippsutvikling»
(2014) at «elektrifisering av eksisterende og planlag-
te innretninger er viktig dersom man vil sikre betyde-
lige utslippsreduksjoner i sektoren i årene fremover».
Norske klimagassutslipp må kuttes i årene som kom-
mer. D i s s e  m e d l e m m e r  mener at utslippsfri
kraftløsning må være hovedregelen og ikke unntaket
ved nye petroleumsutbygginger og større ombyggin-
ger på eksisterende felt. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at norsk petro-
leumsvirksomhet bidrar med utslipp både fra pro-
duksjon og når oljen forbrennes ved bruk. FNs kli-
mapanel anslår at for å unngå global oppvarming
over to grader må man holde verdens samlede karbo-
nutslipp under 750 gigatonn CO2 fram mot 2050.
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at med dagens tem-
po vil dette «budsjettet» være brukt opp om 15 år. All
den tid den rike delen av verden har bidratt med om
lag to tredeler av klimagassene som er sluppet ut i at-
mosfæren siden den industrielle revolusjonen, mener
d i s s e  m e d l e m m e r  at fattige land har større rett
til å bruke av verdens gjenværende karbonbudsjett
enn det rike land som Norge har.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det er viktig at
oljenæringen reduserer sine utslipp av CO2. D i s s e
m e d l e m m e r  mener derfor at CO2-avgiften på sok-
kelen burde økes.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s -
t i s k  V e n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  mener at det bør opprettes et tempoutvalg
for oljevirksomheten, som skal gi råd om hva som er
en rettferdig norsk andel av det gjenværende karbon-
budsjettet, og at dette skal være førende for tildeling
av nytt areal til oljeindustrien. 
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K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S o s i a l i s t i s k
V e n s t r e p a r t i  viser til forslag i Dokument 8:32
(2014–2015) – for ytterligere utslippskutt fra olje-
sektoren, der d e t t e  m e d l e m  fremmet forslag om
å følge opp Miljødirektoratets anbefalinger i rappor-
ten: Faglig grunnlag for videreutvikling av den na-
sjonale og internasjonale klimapolitikken: Klimatil-
tak mot 2020 og plan for videre arbeid, der de fore-
slår tiltak for utslippskutt i petroleumssektoren. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at forslagene ble av-
vist av flertallet, jf. Innst. S 212 (2014–2015). Etter
d e t t e  m e d l e m s  oppfatning viser dette at regjerin-
gen ikke har til hensikt å nå Stortingets fastsatte kli-
mamål. 

Felt i drift

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlem-
met fra Miljøpartiet De Grønne, merker seg at det er
et stort potensial for økt verdiskaping fra felt i drift.
Det er viktig at investeringer blir gjort mens infra-
struktur er på plass. F l e r t a l l e t  er derfor bekymret
for at dagens situasjon med investeringskutt kan få
negativ virkning også for lønnsomme tiltak på felt i
drift. F l e r t a l l e t  forutsetter at myndighetene har et
sterkt fokus på dette, og viser i denne sammenheng til
Riksrevisjonens undersøkelse av myndighetenes ar-
beid for økt utvinning fra modne områder på norsk
kontinentalsokkel, Dokument 3:6 (2014–2015), som
nå er til behandling i Stortinget. F l e r t a l l e t  viser til
at Riksrevisjonens anbefalinger setter søkelys på
Oljedirektoratets rolle, samordningsmuligheter og
Olje- og energidepartementets virkemidler for om-
råder hvor det eksisterer et forbedringspotensial.  

TFO 2015 og 23. konsesjonsrunde

K o m i t e e n  merker seg at det pågår to konse-
sjonsrunder på norsk sokkel, – TFO 2015 i modne
områder og 23. konsesjonsrunde i de mindre geolo-
gisk kjente områdene.  

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t , viser til at Stortin-
get har lagt tidsbegrensninger for leteboring i oljefø-
rende lag for nye utvinningstillatelser under 23. kon-
sesjonsrunde i Barentshavet sørøst, både nær grunn-
linjen og den faktiske/observerte iskanten, jf. Meld.
St. 41 (2012–2013) og Innst. 495 (2012–2013).

F l e r t a l l e t  peker på at departementet har lagt
disse rammene til grunn for 23. konsesjonsrunde og
gjort begrensningene nær iskanten gjeldende for hele
Barentshavet sør. F l e r t a l l e t  viser til at disse ram-
mene ligger fast. 

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e  o g  F r e m s k r i t t s -

p a r t i e t , viser til at næringen, i Stortingets høring
om Prop. 114 S, løftet frem viktigheten av 23. konse-
sjonsrunde for aktiviteten på norsk sokkel. 23. konse-
sjonsrunde gir olje- og gassnæringen tilgang til nye
areal på norsk sokkel for første gang siden 1994.
D e t t e  f l e r t a l l e t  viser til at tilgang til nytt lete-
areal er avgjørende for å opprettholde produksjonen
på norsk sokkel i tiårene fremover. Fra det åpnes for
leting og til et funn er gjort, til en investeringsbeslut-
ning tas, utbygging starter og produksjon kommer i
gang går det lang tid. Å gi næringen tilgang til nye
areal nå er derfor viktig for å sikre aktivitet flere år
frem i tid, etter hvert som resten av norsk sokkel be-
veger seg inn i en mer moden fase. 

D e t t e  f l e r t a l l e t  vil understreke betydningen
av å opprettholde et forutsigbart og høyt tempo når
det gjelder å tildele nye områder for petroleumsakti-
vitet, både når det gjelder de ordinære konsesjons-
rundene og TFO-rundene.

D e t t e  f l e r t a l l e t  vil også vise til de betydeli-
ge ringvirkningene olje- og gassaktivitet i Barentsha-
vet vil ha for de ulike lokalsamfunnene i Nord-Nor-
ge. Drivverdige funn og utbygginger i Barentshavet
vil skape ny industri, nye næringsmuligheter og nye
arbeidsplasser i nord. 

Johan Sverdrup-feltet

PUD

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
A r b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i ,  S e n t e r -
p a r t i e t  o g  V e n s t r e , viser til plan for utbygging
og drift av Johan Sverdrup-feltet. Dette er det største
industriprosjektet i Norge på flere tiår. Med en for-
ventet produksjonsperiode på 50 år blir prosjektet
viktig for sysselsetting og verdiskaping i generasjo-
ner fremover. Samlede inntekter fra første bygge-
trinn er beregnet til å bli ca. 1 000 mrd. kroner, og
fratrukket investerings- og driftskostnader på ca. 280
mrd. 2015-kroner vil dette bli et lønnsomt prosjekt
for både rettighetshavere og samfunnet.

F l e r t a l l e t  viser til at Johan Sverdrup-feltet
også blir viktig for annen etablert infrastruktur ved at
olje og gass vil bli transportert henholdsvis til Mong-
stad og Kårstø, hvor både modifikasjoner og drift vil
gi arbeidsplasser. Utbyggingsløsningen er fleksibel
og gir muligheter til å fase inn tilleggsressurser i om-
rådet. Dette bidrar til god ressursforvaltning.

F l e r t a l l e t  merker seg beregningene av norsk
andel på vare- og tjenestelevering på utbyggingen av
feltets første byggetrinn.

F l e r t a l l e t  viser til analysen av norsk verdiska-
ping i utbyggingsprosjekter på norsk sokkel utført av
Agenda Kaupang på vegne av Olje- og energidepar-
tementet, i samarbeid med Norsk Olje og Gass,
Norsk Industri og LO. Denne viser at det er betydelig
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forskjell i norsk innhold på feltutbygginger, og at for
de utbygginger hvor plattformene bygges i utlandet,
mister man verdiskaping tilsvarende 20 pst. av felte-
nes utbyggingskostnader. For Johan Sverdrup-feltet
vil et slikt tap beløpe seg til over 20 mrd. kroner.

F l e r t a l l e t  viser til at Johan Sverdrup-utbyg-
gingen vil bli viktig for norsk olje- og gassindustri,
da utbyggingen sammenfaller med en tid preget av
lav oljepris og lavere aktivitet i næringen. 

F l e r t a l l e t  er tilfreds med at de første kontrak-
tene som er tildelt har gått til norske aktører. I den si-
tuasjonen norsk leverandørindustri er i nå, gir dette
viktige bidrag til opprettholdelse av kapasitet og
kompetanse. F l e r t a l l e t  mener dette viser at norsk
leverandørindustri er internasjonalt konkurransedyk-
tig og godt rustet til store oppdrag, og har forventnin-
ger til at utbyggingen av Johan Sverdrup vil gi bety-
delig aktivitet i norsk petroleumsrettet næringsliv. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s -
t i s k  V e n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  viser til at oljebransjen og leverandørin-
dustrien i Norge nå er i en krevende situasjon, særlig
på grunn av fallende oljepriser. Dette merkes godt,
og særlig på Vestlandet gjennom permitteringer og
økende arbeidsledighet. Arbeidsledighet er fortvilen-
de for dem det gjelder. Samtidig er det viktig å er-
kjenne at den høye oljeaktiviteten i Norge ikke kan
fortsette for evig. Oljen er ingen fornybar ressurs.
Omstilling trengs. Norge må ta vare på og bruke den
teknologiske kompetansen og arbeidskraften som er
utviklet gjennom oljeaktiviteten, og bruke den videre
for å bygge samfunnet og for å bidra til løsninger på
klimaproblemet. D i s s e  m e d l e m m e r  vil under-
streke at det er viktig å legge til rette for at den kunn-
skapen man har bygget opp i oljealderen tas vare på
og brukes i andre næringer.

D i s s e  m e d l e m m e r  erkjenner at det er et
flertall som vil bygge ut Johan Sverdrup-feltet. D i s -
s e  m e d l e m m e r  mener det er viktig å stille strenge
krav til utbyggingen, og støtter derfor meldingens
vilkår samt endringene som er formulert i denne inn-
stillingen. D i s s e  m e d l e m m e r  vil derfor gi sin
støtte til romertallene IV–VI.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil på bakgrunn av merk-
nadene over gå imot utbyggingen av Johan Sverdrup-
feltet, og fremmer derfor følgende forslag, som stil-
les opp mot innstillingens romertall I–III: 

«Stortinget samtykker ikke i utbygging og drift
av Johan Sverdrup-feltet, og ber i henhold til petro-
leumsloven § 4-5 om at utbygging av feltet utsettes
på ubestemt tid.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S o s i a l i s t i s k
V e n s t r e p a r t i  viser til Innst. 206 S (2013–2014),

der d e t t e  m e d l e m  gikk inn for en pause i tildeling
av nye letelisenser i påvente av et tempoutvalg som
kunne vurdere hvor stor andel av Norges oljeressur-
ser som må bli liggende, dersom man på en rettferdig
måte skal nå målet om å hindre farlig global oppvar-
ming på mer enn 2 grader. 

D e t t e  m e d l e m  gikk i samme innstilling der-
for inn for å stoppe 23. konsesjonsrunde. D e t t e
m e d l e m  viser til at det ennå ikke er nedsatt et tem-
poutvalg, og at en slik vurdering ikke er foretatt, og
mener derfor at konsesjonstildelingen TFO 2015 må
avlyses.

D e t t e  m e d l e m  vil understreke at klimaend-
ringene krever omstilling, og at noe fossil energi blir
liggende ubrukt. D e t t e  m e d l e m  mener Norge må
ta sin del av ansvaret, og at tiden for de store oljeut-
byggingene nå er forbi. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at Johan Sverdrup-
feltet er et av de største oljefeltene i Nordsjøen, og
feltet kan ha en levetid på 50 år, og kanskje opp til 70
år. Beslutningen om å bygge ut feltet kommer til å
øke norsk oljeproduksjon i årene som kommer og vil
forlenge den norske oljealderen med flere tiår. Det er
etter d e t t e  m e d l e m s  oppfatning problematisk,
når løsningen på klimaproblemet er at vi må vri in-
vesteringer fra fossil til fornybar, og unngå å gjøre in-
vesteringer i infrastruktur og produkter med lang le-
vetid som låser oss til framtidige utslipp. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at Klimapanelets fem-
te hovedrapport har fortalt oss at det finnes grenser
for hvor mye fossil energi verden kan utvinne og
samtidig unngå de verste konsekvensene av klima-
endringene. En beregning fra klimaforskerne viser at
de påviste reservene av olje, kull og gass inneholder
fem til ni ganger mer CO2 enn vi kan tillate oss å slip-
pe ut. Andre beregninger viser andre tall, men erkjen-
nelsen er at mye fossil energi må bli liggende i bak-
ken. 

D e t t e  m e d l e m  viser derfor til at kampen mot
klimaendringene ikke bare er en miljøkamp, men
også et fordelingsspørsmål om hvem som skal få ut-
vinne resterende ressurser. Norge er et rikt land som
tjent mye penger på å utvinne fossil olje og gass over
flere tiår allerede. Etter d e t t e  m e d l e m s  oppfat-
ning står derfor ikke Norge fremst i køen når man
skal vurdere hvordan det er rettferdig å fordele hvem
som kan gjøre fossile investeringer i årene som kom-
mer. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at oljenæringen over
lang tid har vent seg til et svært høyt investeringsnivå
på norsk sokkel, fordi det politiske flertallet har veg-
ret seg for å drive et moderat investeringstempo.
D e t t e  m e d l e m  viser til at Sosialistisk Venstrepar-
ti i mange tiår har advart mot det høye tempoet i
norsk oljeutvinning, og derfor en rekke ganger de sis-
te tiårene har stemt for både å utsette enkeltstående
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oljeutbygginger og mot tildeling av mer leteareal.
De store partiene i norsk politikk har ønsket en annen
utvikling. På tross av innvendinger, også fra flere enn
Sosialistisk Venstreparti, har det stadig høyere inves-
teringsnivået lenge vært en realitet. Dette har gjort
Norge mer oljeavhengig og omstilling mer krevende.  

Kraft fra land

K o m i t e e n  viser til at Stortinget har fattet ved-
tak om ambisiøse klimapolitiske mål for Norge fram
mot 2020, og at Stortinget nylig i Innst. 211 S (2014–
2015) sluttet seg til EUs klimamål fram mot 2030.
Dersom Norge skal nå målene både på kort og lengre
sikt, vil tiltak som kraft fra land på norsk sokkel gi
viktige bidrag. 

K o m i t e e n  viser til at Stortinget ved flere an-
ledninger har uttalt seg om valg av kraftløsning for
Johan Sverdrup og de andre feltene på den sørlige
Utsirahøyden, senest i Innst. 237 S (2013–2014).
Stortinget vedtok i nevnte innstilling at kraftbehovet
for Johan Sverdrup, Ivar Aasen, Edvard Grieg og
Gina Krogh skal dekkes av en felles løsning med
kraft fra land. I Innst. 237 S (2013–2014) skrev ener-
gi- og miljøkomiteen følgende om valg av løsning: 

«Komiteen ber regjeringen komme tilbake i stor-
tingsproposisjonen om første byggetrinn for Sver-
drup-funnet, som planlegges lagt fram for Stortinget
våren 2015, med vilkår knyttet til etablering av en
områdeløsning for kraft fra land til feltene Krog,
Grieg, Aasen og Sverdrup, uten at dette forsinker før-
ste byggetrinn på Johan Sverdrup-feltet.

Komiteen ber om at regjeringen i den forbindelse
stiller krav om at hele områdets kraftbehov skal dek-
kes av kraft fra land så raskt som mulig og senest i
2022. Det skal heller ikke gis tillatelse til produk-
sjonsstart for byggetrinn to på Johan Sverdrup-feltet
eller nye satellitter som ikke er omtalt i stortingspro-
posisjonen for første byggetrinn på Johan Sverdrup-
feltet, uten at områdeløsningen for kraft fra land er
satt i drift. Komiteen ber regjeringen holde Stortinget
løpende orientert om framdriften i dette arbeidet.» 

K o m i t e e n  viser til at Stortinget i behandlingen
av Innst. 237 S (2013–2014) gjorde følgende vedtak: 

«Stortinget ber regjeringen i plan for utbygging
og drift for Johan Sverdrup stille krav om etablering
av en områdeløsning som omfatter Gina Krog, Ed-
vard Grieg, Ivar Aasen og Johan Sverdrup, hvor hele
områdets kraftbehov dekkes med kraft fra land, med
en tidsplan for gjennomføring.

Stortinget ber regjeringen i plan for utbygging og
drift for Johan Sverdrup stille krav om at kabelfor-
bindelse mellom de ulike installasjonene på Utsira-
høyden etableres i forbindelse med oppstartsfasen av
Johan Sverdrup.

Stortinget ber regjeringen legge flertallets merk-
nader i denne innstillingen til grunn for det videre ar-

beidet med utviklingen av petroleumsaktivitet på den
sørlige Utsirahøyden.» 

K o m i t e e n  er tilfreds med at det i plan for ut-
bygging og drift av Johan Sverdrup stilles krav i tråd
med Stortingets tidligere vedtak. 

K o m i t e e n  viser til at vilkårene for utbygging
av Johan Sverdrup stiller krav om etablering av en
områdeløsning for kraft fra land i forbindelse med ut-
bygging av Johan Sverdrups byggetrinn 2.

K o m i t e e n  viser til Oljedirektoratets vurdering
og anerkjenner at det er mest hensiktsmessig for ope-
ratøren og lisenshaverne å se plassering og dimensjo-
nering av en områdeløsning i sammenheng med ut-
vikling av byggetrinn 2, men understreker Stortin-
gets vedtak om at områdeløsning for kraft fra land
skal være på plass senest i 2022.

K o m i t e e n  fremmer på denne bakgrunn føl-
gende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen om at konklusjoner
og vilkår, punkt tre, skal lyde: 

Rettighetshaverne på Johan Sverdrup-feltet skal
senest i 2022 etablere en områdeløsning for kraft fra
land som skal dekkel hele kraftbehovet til feltene Jo-
han Sverdrup, Edvard Grieg, Ivar Aasen og Gina
Krogh.» 

K o m i t e e n  viser til at Statoil på komiteens hø-
ring 11. mai 2015 uttalte at kraft fra land skal være
tilgjengelig i 2022, og at dette er det eneste alternati-
vet de jobber med. Samtidig uttalte Statoil at det er
full enighet og forståelse i lisensen om at områdeløs-
ning skal realiseres innen 2022 – også dersom man
kommer på kritisk linje i gjennomføring av bygge-
trinn 2 på Johan Sverdrup.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  viser til at i høringen uttalte
Statoil at områdeløsningen ikke på noen måte er fri-
koblet fra byggetrinn 2, og at de to må sees i sam-
menheng. 

K o m i t e e n  er tilfreds med at kraft fra land er
eneste alternativ lisensen jobber med, og at kraft fra
land skal være tilgjengelig i 2022. K o m i t e e n  un-
derstreker derfor videre at hele områdets kraftbehov
skal dekkes med kraft fra land så tidlig som mulig og
senest i 2022, også dersom byggetrinn to skulle bli
forsinket. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i ,  V e n s t r e ,  S o s i a l i s t i s k
V e n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n -
n e  viser til Miljødirektoratets rapport «Kunnskaps-
grunnlag for lavutslippsutvikling» (2014), hvor det
heter at: 
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«elektrifisering av eksisterende og planlagte inn-
retninger er viktig dersom man vil sikre betydelige
utslippsreduksjoner i sektoren i årene som fremover.
» 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser videre til at poten-
sialet for elektrifisering på Utsirahøyden i Nordsjøen
er stort, og at beslutningen om områdeelektrifisering
i forbindelse med utbyggingen av Johan Sverdrup
også gjør det interessant å vurdere andre elektrifise-
ringsprosjekter. 

På denne bakgrunn fremmer d i s s e  m e d l e m -
m e r  følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen i det videre arbeidet
med kraft fra land til Utsira-området også utrede
kraft fra land for hel- eller delelektrifisering av Gu-
drunfeltet og Sleipnerfeltet.» 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  understreker at en etablering av områ-
deløsning med kraftkabler mellom de ulike feltene på
Utsirahøyden vil være fornuftig også før hele områ-
dets kraftbehov kan dekkes med kraft fra land,
og krever derfor at dette skjer så raskt som mulig i
fase 1. 

D e t t e  m e d l e m  ser således ikke behov for en
separat PAD for kabelforbindelser mellom Johan
Sverdrup, Edvard Grieg, Ivar Aasen og Gina Krog,
men kun når det gjelder utvidelsen med ny kraftkabel
med kraft fra land ut til området.  

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s -
t i s k  V e n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  har merket seg at regjeringen i de pågåen-
de klimaforhandlingene jobber for at en internasjonal
klimaavtale skal ha som mål «netto nullutslipp» i
2050, men konstaterer at dette perspektivet er fravæ-
rende i proposisjonen som anslår at feltet vil være i
drift til omkring 2072. 

D i s s e  m e d l e m m e r  minner videre om at fi-
nanskomiteen nylig av etiske grunner enstemmig
gikk inn for å selge Statens pensjonsfond utland
(SPU) ut av selskaper som driver med kullgruver og
kullkraftproduksjon, jf. Innst. 290 S (2014–2015).
D i s s e  m e d l e m m e r  finner det påfallende at SPU
trekkes ut av fossile investeringer begrunnet i risik-
oen for klimaendringer, samtidig som et enormt fos-
silt industriprosjekt gjennomføres i Norge uten at de
samme hensynene engang er vurdert. 

D i s s e  m e d l e m m e r  vil også peke på at en til-
strekkelig ambisiøs og forpliktende global klimaav-
tale forutsetter en rimelig fordeling av de enkelte lan-
denes mulighet til å produsere sine fossile energires-
surser. Hvis Norge bygger ut Johan Sverdrup-feltet,
innebærer det at et annet land må la sine ressurser bli
liggende i bakken.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende for-
slag: 

«Stortinget ber regjeringen sørge for at forvente-
de klimagassutslipp fra både produksjon og forbren-
ning av petroleum blir en del av alle fremtidige pla-
ner for utbygging og drift av felt på norsk sokkel.» 

«Stortinget ber regjeringen sørge for at det i
fremtidige planer for utbygging og drift av felt på
norsk sokkel gjennomføres en grundig analyse av
klimarisiko.»

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  M i l j ø p a r t i e t
D e  G r ø n n e  reagerer sterkt på at det i proposisjo-
nen ikke er foretatt noen beregninger eller analyser
av de samlede klimagassutslippene som forbrenning
av oljen fra Johan Sverdrup vil innebære. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at det i Grunnloven
§ 112 heter at «borgerne har rett til kunnskap (…) om
virkningene av planlagte og iverksatte inngrep i na-
turen». D e t t e  m e d l e m  stiller seg uforstående til
at sentrale faktaopplysninger om Johan Sverdrup-fel-
tets innvirkning på vår tids største utfordringer ikke
tilfaller Stortinget.

D e t t e  m e d l e m  har merket seg at andre aktø-
rer har beregnet at de samlede klimagassutslippene
som følge av forbrenning av petroleum fra Johan
Sverdrup, vil bli i størrelsesorden 900 millioner tonn
CO2. Det tilsvarer 18 ganger Norges årlige utslipp.
Med feltets lange planlagte levetid vil en betydelig
del av disse utslippene komme også rundt 2050. 

D e t t e  m e d l e m  mener at Norge bør sette i
gang en styrt avvikling av olje- og gassvirksomheten
over en tjueårsperiode. 

På denne bakgrunn mener d e t t e  m e d l e m  det
er uansvarlig av Stortinget å godkjenne planen om ut-
bygging og drift av Johan Sverdrup-feltet. D e t t e
m e d l e m  vil derfor ikke gi sitt samtykke til dette. 

D e t t e  m e d l e m  vil som et sekundært stand-
punkt støtte forslag om å gi tillatelse til anlegg og
drift av kraft fra land-anlegg, samt foreslå at det leg-
ges til rette for at kraft fra havbasert fornybar energi
kan leveres til områdeløsningen.

D e t t e  m e d l e m  mener at det bør legges til ret-
te for at havbasert fornybar energi kan levere kraft til
områdeløsningen for kraft fra land til Utsirahøyden.
D e t t e  m e d l e m  viser til at vindkraft til havs er en
mulig framtidsnæring med stort potensial i Norge.
D e t t e  m e d l e m  peker på at vindkraft til havs kre-
ver marin kompetanse og teknologi som Norge har
utviklet gjennom petroleumsnæringen. Utbygging
og drift av flytende havvindparker gir derfor store
muligheter for fornybar norsk verdiskaping og etab-
lering av en ny leverandørindustri. Hittil er det i ho-
vedsak bygget ut bunnfast havvind på grunne hav-
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områder. D e t t e  m e d l e m  viser til at utviklingen
har kommet kortere for flytende havvind, og at det er
behov for betydelig innsats for å gjøre flytende hav-
vind til kommersielt tilgjengelig teknologi. 

D e t t e  m e d l e m  mener utbyggingen av Johan
Sverdrup-feltet og etableringen av kraft fra land-an-
legg for Utsirahøyden kan bli en arena for utvikling
av løsninger for flytende havvind, og mener det bør
legges til rette for dette i forbindelse med etablerin-
gen av kraft fra land-anlegget.

D e t t e  m e d l e m  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen legge til rette for at
kraft fra havbasert fornybar energi kan leveres til om-
rådeløsningen.» 

Varmebehov

K o m i t e e n  viser til proposisjonens omtale av
kraftbehovet i området og varmebehovet på feltene
som knyttes til områdeløsning for kraft fra land, og
registrerer at det arbeides med forskjellige løsninger
for dekning av varmebehov. For Edvard Grieg-feltets
del vil den pålagte tilknytning til områdeløsningen
for kraft fra land medføre at all egen kraftgenerering
fra gassturbiner fases ut. K o m i t e e n  merker seg at
det i den forbindelse arbeides med alternative løsnin-
ger for dekning av varmebehovet. 

K o m i t e e n  viser til at alle feltene i området
med unntak av Sverdrup vil ha en annen kraftforsy-
ning enn kraft fra land ved produksjonsstart, men vil
understreke at det i PUD-godkjenningene for alle fel-
tene i området ble stilt krav om tilknytning til fremti-
dig områdeløsning for kraft fra land. K o m i t e e n
forutsetter at operatørene har tatt høyde for dette i
valg av design og tekniske løsninger på plattformene,
slik at varmebehovet kan dekkes effektivt og med la-
vest mulige utslipp.

K o m i t e e n  merker seg at det i proposisjonen
fremholdes at industrien har lite erfaring med elek-
triske kjeler og at en kvalifiseringsprosess anses som
nødvendig. K o m i t e e n  forventer at en slik prosess
gjennomføres i forkant av beslutningen om hvordan
varmebehov for Edvard Grieg dekkes.

K o m i t e e n  imøteser orientering fra departe-
mentet om hvordan dette skal løses.  

Forslag fra mindretall
Forslag fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og 
Sosialistisk Venstreparti:

Forslag 1

Stortinget ber regjeringen vurdere hvorvidt mål-
settingen om å være verdensledende på HMS kan

styrkes ved at hele, eller deler av Forskrift om helse,
miljø og sikkerhet i petroleumsvirksomheten og på
enkelte landanlegg (Rammeforskriften), gjøres gjel-
dende også ved bygging av installasjoner til norsk
sokkel. 

Forslag fra Arbeiderpartiet og Senterpartiet:

Forslag 2

Stortinget ber regjeringen vurdere følgende tiltak
og komme tilbake til Stortinget med sak i budsjettet
for 2016: 
1. Styrke arbeidet i KonKraft ved at OED gjenopp-

tar deltakelse.
2. Tiltak som kan bidra til at kompetansen i norsk

leverandørindustri i større grad kan overføres og
tas i bruk i andre deler av industrien.

3. Økte bevilgninger for å forsere arbeidet med re-
visjon av NORSOK-standardene.

4. Hvordan myndighetene kan bidra for å forsere
arbeidet med plugging av permanent forlatte
brønner, for derigjennom å utnytte ledig riggka-
pasitet.

5. Tilpasse beregningsgrunnlaget for lønnsplikt ved
permittering, slik at belastningen på næringer
som har rotasjonsordning blir lik øvrige nærin-
ger.

6. Tiltak for å sikre at lønnsomme modifikasjons-
og vedlikeholdsprosjekter realiseres, for deri-
gjennom å nyttiggjøre seg ledig kapasitet i leve-
randørindustrien.

7. Tiltak for å sikre at tidskritiske og lønnsomme
prosjekter for økt utvinning realiseres, for deri-
gjennom å sikre god ressursutnyttelse og nyttig-
gjøre seg ledig kapasitet i leverandørindustrien.

8. Sikre at petroleumsfaglige linjer ved videregåen-
de skoler ikke legges ned som følge av at selska-
pene i dagens situasjon ikke rekrutterer. 

Forslag 3

Stortinget ber regjeringen utrede hvordan myn-
dighetene gjennom en tettere oppfølging av utbyg-
gingsprosjekter kan sikre at kontraktsstrategier og
prosjektgjennomføring bidrar til at våre overordnete
målsettinger i petroleumspolitikken nås. 

Forslag fra Kristelig Folkeparti, Venstre, Sosialis-
tisk Venstreparti og Miljøpartiet De Grønne:

Forslag 4

Stortinget ber regjeringen i det videre arbeidet
med kraft fra land til Utsira-området også utrede
kraft fra land for hel- eller delelektrifisering av Gu-
drunfeltet og Sleipnerfeltet.  
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Forslag fra Sosialistisk Venstreparti og Miljøpar-
tiet De Grønne:

Forslag 5

Stortinget samtykker ikke i utbygging og drift av
Johan Sverdrup-feltet, og ber i henhold til petro-
leumsloven § 4-5 om at utbygging av feltet utsettes
på ubestemt tid. 

Forslag 6

Stortinget ber regjeringen sørge for at forventede
klimagassutslipp fra både produksjon og forbrenning
av petroleum blir en del av alle fremtidige planer for
utbygging og drift av felt på norsk sokkel. 

Forslag 7

Stortinget ber regjeringen sørge for at det i frem-
tidige planer for utbygging og drift av felt på norsk
sokkel gjennomføres en grundig analyse av klimari-
siko. 

Forslag fra Miljøpartiet De Grønne:

Forslag 8

Stortinget ber regjeringen legge til rette for at
kraft fra havbasert fornybar energi kan leveres til om-
rådeløsningen. 

Komiteens tilråding
Bak tilrådingen I, II og III står Arbeiderpartiet,

Høyre, Fremskrittspartiet, Kristelig Folkeparti, Sen-
terpartiet og Venstre. 

Bak tilrådingen IV, V og VI står komiteen. 

K o m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, vi-
ser til proposisjonen og rår Stortinget til å gjøre føl-
gende

v e d t a k :

I

Stortinget samtykker i at Olje- og energideparte-
mentet godkjenner plan for utbygging og drift av
Sverdrup-feltet. 

II

Stortinget samtykker i at Olje- og energideparte-
mentet gir tillatelse til anlegg og drift av Sverdrup
oljerørledning. 

III

Stortinget samtykker i at Olje- og energideparte-
mentet gir tillatelse til anlegg og drift av Sverdrup
gassrørledning. 

IV

Stortinget samtykker i at Olje- og energideparte-
mentet gir tillatelse til anlegg og drift av kraft fra
land-anlegg. 

V

Stortinget samtykker i at Petoro AS, som er ret-
tighetshaver for statens deltakerandel (SDØE), kan
delta i utbygging og drift av Johan Sverdrup-feltet og
anlegg og drift av Sverdrup oljerørledning, Sverdrup
gassrørledning og kraft fra land-anlegg. 

VI

Stortinget ber regjeringen om at konklusjoner og
vilkår, punkt tre, skal lyde: 

Rettighetshaverne på Johan Sverdrup-feltet skal
senest i 2022 etablere en områdeløsning for kraft fra
land som skal dekke hele kraftbehovet til feltene
Johan Sverdrup, Edvard Grieg, Ivar Aasen og Gina
Krogh. 

Oslo, i energi- og miljøkomiteen, den 11. juni 2015

Ola Elvestuen Per Rune Henriksen
leder ordfører
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